

Call for Papers 50th Annual CAC Conference and Workshops

Submitted by EllieSweetnam on 23 Jan 2025

Mon, 20/10/2025 - 00:00

Sat, 25/10/2025 - 00:00

50th Annual CAC Conference and Workshops
Canadian Museum of History | Gatineau, Quebec
October 20-25, 2025

The Canadian Association for Conservation of Cultural Property (CAC) invites abstracts for its 50th Annual Conference and Workshops, “Surveying the Past, Treatments for the Future.” This milestone event will take place from October 20 to 25, 2025, at the Canadian Museum of History in Gatineau, situated on the traditional, unceded territory of the Algonquin Anishinabeg.

We welcome submissions for:

Full-length presentations (20 minutes)

Lightning/short talks (5 minutes)

Digital posters

Submissions can address any aspect of conservation, with a special focus on projects that revisit the past with fresh perspectives or highlight forward-thinking approaches. Topics may include, but are not limited to:

Preventive conservation strategies

Treatment innovations

Advances in collections management

Conservation science and research

Community collaboration and engagement in conservation

Reassessing historical treatments and methodologies

Postprints Publication:

Authors of full-length presentations may opt to submit a full paper for publication in the postprints.

Abstracts of short talks and full presentations without accompanying papers will also be included in the postprints.

[Visit our website for detailed submission guidelines.](#) ABSTRACTS ARE DUE MARCH 31, 2025

The Canadian Museum of History is located on the traditional, unceded territory of the Algonquin Anishinabeg. This land has held, and continues to hold, great historical, spiritual and sacred significance. We recognize and honour the enduring presence of the Algonquin people. We also know that you may be joining us from many places near and far, and we acknowledge the traditional owners and caretakers of those lands.

Questions? Please direct all questions about the conference to conference@cac-accr.ca.

Appel à communication
50^e congrès et ateliers annuels de l'ACCR
Musée canadien de l'histoire | Gatineau, Québec
20-25 octobre 2025

L'Association canadienne pour la conservation et la restauration des biens culturels (ACCR) invite à soumettre des résumés pour son 50^e congrès et ateliers annuels, "Interroger le passé, traitements pour l'avenir." Cet événement marquant se tiendra du 20 au 25 octobre 2025 au Musée canadien de l'histoire à Gatineau, situé sur le territoire traditionnel et non cédé des Algonquins Anishinabeg.

Nous acceptons des résumés pour :
Présentations longues (20 minutes)
Présentations éclair/courtes (5 minutes)
Affiches numériques

Les propositions peuvent aborder tous les aspects de la conservation, en mettant particulièrement l'accent sur les projets qui revisitent le passé sous un nouvel angle ou qui mettent en lumière des approches novatrices. Les thématiques possibles incluent, sans s'y limiter :

- Stratégies de conservation préventive
- Innovations en matière de traitement
- Progrès dans la gestion des collections
- Sciences et recherches en conservation
- Collaboration communautaire et engagement en conservation
- Réévaluation des traitements et méthodologies historiques

Publication des actes

Les auteurs des présentations longues auront l'option de soumettre un article complet pour publication dans les actes postérieurs du congrès.

Les résumés des présentations courtes et des présentations complètes sans articles associés seront également inclus dans les actes postérieurs.

[Consultez notre site web pour obtenir les consignes de soumission détaillées.](#) DATE LIMITE POUR LES RÉSUMÉS: 31 MARS 2025

Le Musée canadien de l'histoire est situé sur le territoire traditionnel et non cédé des Algonquins Anishinabeg. Ce territoire revêt une grande importance historique, spirituelle et sacrée. Nous reconnaissons et honorons la présence continue des Algonquins. Nous savons également que vous pourriez nous rejoindre depuis de nombreuses régions, et nous reconnaissons les propriétaires traditionnels et les gardiens de ces terres.

Vous avez des questions ? Veuillez adresser toutes vos questions à conference@cac-accr.ca.